
   MIKKELIN KAUPUNKI PÖYTÄKIRJA  5/ 2024  
NUORISOVALTUUSTO 

 
Aika: Torstai 15.5.2024 klo 17.00 
Paikka: Virastotalon saunaosasto, Maaherrankatu 9–11, 50100 Mikkeli 
 
Läsnäolijat: Ainala Lilja 
 Heiskanen Miska 
 Hirwa Gabriel 
 Hone Lisa, saap. 17.05 
 Jalkanen Tuuli 

Kauppinen Siiri 
 Kinnunen Elli 
 Kortelainen Alva 
 Kosonen Niilo  
 Lahtinen Anni  
 Lindstedt Otto  
 Mattsson Emmi  
 Niemeläinen Sebastian  
 Nikula Jere  
 Pelkonen Elsi  
 Pullinen Kerttu 

Rajabi Abalfazl  
Salminen Olivia, varajäsen 
Siekkinen Miia-Marie 
Tiihonen Toivo 
Tuunainen Elsa 
Vilhunen Iida 
Lastuniemi Jani, Nuorisosihteeri 

Asiat: 
50 § KOKOUKSEN AVAUS 
Kokous avattiin ajassa 17.00. 
 
51 § KOKOUKSEN LAILLISUUS JA PÄÄTÖSVALTAISUUS SEKÄ LÄSNÄ OLEVIEN TOTEAMINEN 
Kokous on laillinen ja päätösvaltainen.  
 
52 § PÖYTÄKIRJAN TARKASTAJIEN JA ÄÄNTENLASKIJOIDEN VALINTA 
Pöytäkirjan tarkastajiksi valittiin Abalfazl Rajabi ja Miia-Marie Siekkinen. 
 
53 § TYÖJÄRJESTYKSEN HYVÄKSYMINEN 
Työjärjestykseen tehtiin pieni muutos ja kohta 56 § Nuva podcast otettiin pois asialistalta. Asia käsitellään seuraavassa 
kokouksessa. Työjärjestys hyväksyttiin. 
 
54 § LEFFAYÖ 2024 - YHTEENVETO 
Nuorisovaltuusto kävi läpi Leffayö-tapahtumaa, joka järjestettiin 20.-21.4.2024 klo 22–06. Tapahtuma oli 
kokonaisuudessa onnistunut. Paikalla 150 osallistujaa. Elokuvat ja oheistoiminta toimi hyvin. Nuorisovaltuuston mielestä 
tapahtumaa voisi myös järjestää ensi vuonna. Kasvatuksellinen elokuva ei toimi niin hyvin tapahtumassa, jossa 
osallistujat ovat hieman väsyneitä. Nuorisovaltuusto mietti myös, mikäli tapahtuma olisi parempi järjestää pe-la välisenä 
yönä, jotta nuorille jäisi enemmän aikaa palautua ennen kouluviikkoa. 
 
55 § LASTEN JA NUORTEN HYVINVOINTISUUNNITELMA - MIKKELI 
Mikkelin nuorisovaltuustolta oli pyydetty kommentoimaan Mikkelin lasten ja nuorten hyvinvointisuunnitelmaa. Tässä 
alla nuorisovaltuuston keskeiset kommentit suunnitelmasta. 
 
Nuorten osallisuuden vahvistaminen kehittämisessä – aitoa kohtaamista helposti  
Nuorisovaltuuston mielestä heitä nuorisovaltuuston jäseninä otetaan hyvin huomioon kaupungin erilaisissa toimielimissä 
ja muissa lakisääteisissä työ-/ohjausryhmissä. Nuoret pohtivat miten muita nuoria kuullaan ja otetaan huomioon heitä 
koskevissa asioissa. Nuorisovaltuusto toivoo aikuisilta aloittavaa keskustelua erilaisissa kokoonpanoissa, joissa nuoret 
ovat mukana, ja joissa halutaan aidosti saada nuorten ääni kuuluviin. 
 



Nuorisovaltuuston mielestä koulunuorisotyö näkyy ja toimii hyvin nuorille koulu ja oppilaitoksissa Mikkelissä. 
Koulunuorisotyö lisää viihtyvyyttä kouluissa ja tuo lisää turvallisia aikuisia oppilaitoksiin, joita voi lähestyä matalalla 
kynnyksellä. 
 
Lisää liikettä 
Nuorisovaltuuston mielestä on hyvä asia lisätä pitkiä välitunteja, joissa on mukana toiminnallisia toimintoja. Nuorten 
mielestä on tärkeää, että ohjaajat/aikuiset, jotka järjestävät toimintaa osallistuvat esimerkillä mukaan toimintaan. Myös 
erilaisia liikunnallisia toimintoja ennen oppitunteja lisää nuorten mielestä opiskelun jaksamista ja viihtyvyyttä. 
 
Pedagogisen tuen kehittäminen 
Toisena asteen opiskelijoiden mielestä apua ja tukea on saatavilla hyvin koulunkäyntiin. Tuen saaminen vaatii kuitenkin 
paljon omatoimisuutta. Nuoret toivovat enemmän puhetta erilaisista mahdollisuuksista opettajilta sekä avoimempaa 
tiedottamista aiheesta. 
 
Tulevaisuuteen katsominen ja varautuminen  
Nuorisovaltuuston mielestä terveelliset koulut lisäävät oppilaiden/opiskelijoiden jaksamista ja viihtyvyyttä. 
Urheilupuiston koulun oppilaat ovat jo lyhyessä ajassa huomanneet muutoksen omassa koulunkäynnissään ja 
suorittamisessa, kun ovat siirtyneet Saimaanportin yhtenäiskoululle. Uusi ja terveellinen koulu on lisännyt yhteisöllisyyttä 
oppilaiden kesken, edesauttanut jaksamista ja koulussa pärjäämistä.  
 
56 § KESÄ 2024: HULIVILIKARNEVAALI, MIKKELI PRIDE, NORDIC EXPRESS 
Kokouksessa käytiin läpi tulevat kesätoiminnot.  

• Hulivilikarnevaali 2024: Nuorisovaltuusto haluaa taas olla mukana Hulivilikarnevaalin toimintapäivässä 
lauantaina 29.6. klo 9–14. Nuorisovaltuusto suunnittelee tapahtumaan oman työpajan/pisteen.  

• Mikkeli Pride järjestetään tänä vuonna lauantaina 24.8. Tapahtumassa on informatiivinen osuus klo 10–12 
kirjastossa, klo 13 avaus ja kulkue Mikkelin Torilla sekä piknik tapahtuma Mikkelipuistossa klo 14–17. Tämän 
jälkeen suunnitellaan vielä jatkoja nuorille Nuorisotila Starlightiin sekä aikuisille Wilhelmiin. Tapahtumaa 
suunnittelevat paikalliset nuoret yhdessä Mikkelin nuorisopalveluiden, Mikkelin nuorisovaltuuston, 
Kulttuuripaja Kajon, Yhdessä osallistuen -hankkeen, Mikkelin kirjaston ja Mikkelin seurakunnan kanssa.  

• Nordic Express toteutetaan 5.–9.8. Boråsissa. Nuorisovaltuustosta lähtevät mukaan: Niilo, Emmi, Anni, Miska, 
Abalfazl, Gabriel, Toivo, Elsa, Tuuli, Sebastian. Matkan ohjaajina toimivat Jani Lastuniemi ja Antti Hynninen. 
Ennen matkaa pidetään yhteinen tapaaminen 4.6. klo 17–18.30 Nuorisotila Usvassa (Saimaanportin 
yhtenäiskoululla), jolloin saamme tavata myös nuoret Tanskasta, Ruotsista ja Norjasta. Tapaamisessa käymme 
läpi ohjelmaa, aikataulut ja säännöt. Jokainen osallistuja tekee itsestään lyhyen esittelyvideon, joka näytetään 
tapaamisessa. Jani laittaa enemmän tietoa videosta myöhemmin matkaan lähtijöille. 

 
57 § KAUPUNGINVALTUUSTON, LAUTAKUNTIEN JA TYÖRYHMIEN KUULUMISET 
Anni Lahtinen kertoi, että kaupunginvaltuustossa oli mm. käsitelty mobiililaitteiden käyttöä kouluissa, ja Anni oli 
lukenut Nuvan lausunnon aiheesta siellä. 
 
Miia-Marie Siekkinen kertoi, että kasvatus- ja opetuslautakunnan kokouksessa oli käsitelty Hyvän elämän ohjelmaa, 
Viola ry:n Väkivallasta vapaaksi koulussa -hanketta sekä kouluterveyskyselyä ja toiseen asteen koulunkäynnin 
maksuttomuudesta. 
 
Emmi Mattsson kertoi, että hyvinvoinnin ja osallisuuden lautakunta oli pitänyt kokouksensa Saimaanportin 
yhtenäiskoululla, jossa koulu samalla esiteltiin. Kokouksessa käsiteltiin myös Hyvän elämän ohjelmaa, hyvinvoinnin 
tilannetta ja talousasioita. 
 
Siiri Kauppinen kertoi, että kaupunkikehityslautakunnan kokouksessa ei ollut nuoria koskevia aiheita. Lautakuntaan 
tulee uusi puheenjohtaja ja kokouksessa käsiteltiin tonttivuokria ja uusia rakennuksia Pursialan alueelle. 
 
Sebastian Niemeläinen kertoi, että Etelä-Savon nuorisovaltuustossa oli käsitelty mm. eduskunta matkaa, 
Nuorisofoorumia, kumppanuusstrategiaa sekä kannanottoa. 
 
Nuorisovaltuusto kävi myös läpi tapaamista kaupunginvaltuuston kanssa, joka pidettiin 22.4. Nuorten mielestä 
tilaisuus oli onnistunut ja sai myös hyvää näkyvyyttä julkisuudessa. 
 
Osa nuorisovaltuuston jäsenistä oli mukana Vaikuta!-teempäivässä 8.5. Saimaanportin yhtenäiskoululle. Nuvalaiset 
pitivät tapahtumassa omaa työpajaa Syysbreikki 2024 tapahtumasta. Työpajan osallistujat saivat toivoa esiintyjiä, 



työpajoja ja toimintoja tapahtumaan. Lisäksi Nuvan pj. Anni piti tilaisuudessa avauspuheen.  
 
58 § NUORISOVALTUUSTON ESITTÄMÄT ASIAT 
Ei esittämiä asioita. 
   
59 § SEURAAVA KOKOUS 
Seuraava kokous pidetään keskiviikkona 3.6.2024 klo 17.00 virastotalon saunaosastolla.  

 
60 § KOKOUKSEN PÄÄTTÄMINEN 
Kokous päättyi klo 19.12. 


